

CSSCI 来源期刊（正版）

ISSN 1673-9280

CN 11-5594/D

双月刊

清华法学

TSINGHUA LAW JOURNAL

清华大学 主办



3 2536 3317 0

2012 1
第8卷（总第29期）

万方数据



〔专 论〕

- 复杂地权的代价:以中国的两个制度为例 罗伯特 C. 埃里克森 · 5 ·

〔专 题〕

刑法学问题辑要

- 论偶然防卫 张明楷 · 17 ·
- 不必严格区分法条竞合与想象竞合
——大竞合论之提倡 陈洪兵 · 38 ·
- 论再犯罪危险的审查判断标准 曾 贇 · 64 ·
- 对客观处罚条件性质的历史性考察 王 钰 · 78 ·

〔法律时评〕

- 进步抑或倒退:刑事诉讼法修改草案述评 左卫民 · 95 ·

〔论 文〕

- 论国际海运立法对合同相对性原则的突破 傅廷中 · 107 ·
- 美国洪水保险法律制度研究
——兼论其变革对中国的启示 任自力 · 122 ·
- 法律如何面对公益告发?
——法理与制度的框架性分析 李 飞 · 136 ·

〔读 书〕

- 实用主义批判与保卫“道德”理论
——评德沃金的《身披法袍的正义》 张 超 · 164 ·



CONTENTS

Special Discussions

- The Costs of Complex Land Titles: Two Examples from China *Robert C. Ellickson* · 5 ·

Special Topic

Issues of the Science of Criminal Law: A Brief Summary

- On Accidental Defense *Zhang Mingkai* · 17 ·
Lack of Need for Distinguishing Clause Concurrence from Fictitious Concurrence
– Advocating a Large Concurrence Theory *Chen Hongbing* · 38 ·
On the Criterion of Review and Judgment of the Dangers of Recidivism *Zeng Yun* · 64 ·
A Historical Investigation of the Nature of Objective Punishment Conditions *Wang Yu* · 78 ·

News Commentary of Law

- A Step Forward or Backward: Commentary on the Draft Amendment to the Code of Criminal Procedure
Zuo Weimin · 95 ·

Articles

- The Breakthrough of Legislation on International Ocean Shipping vis – à – vis the
Principle of Contract Relativity *Fu Tingzhong* · 107 ·
A Study of the US Flood Insurance Legal System
– A Current Discussion on the Inspiration of Its Change to China *Ren Zili* · 122 ·
How Law Confronts Whistle – blowing? A Framework Analysis of Jurisprudence and Institution *Li Fei* · 136 ·

Reading

- Pragmatic Critique and the Theory of Defending “Moral”
– A Comment on Dworkin’s *Justice in Robes* *Zhang Chao* · 164 ·

Translator

Chen Weizuo